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Protokoll uppsiktspliktsplan mot annan nämnd, socialnämnden  
 

Plats och tid    
Teams, måndag den 19 april 2021, klockan 15.00 -15:50 
 
  
Närvarande 
Michael Plogell (FR) ordförande kommunstyrelsen 
Lars-Erik Olsson (S) vice ordförande kommunstyrelsen 
Sverre Fredriksson (M) 2:e vice ordförande kommunstyrelsen 
Patrik Karlsson (KD) ordförande socialnämnden 
Carina Svensson (S) vice ordförande socialnämnden 
Gunilla Lundgren, förvaltningschef 
Anneli Svensson verksamhetschef   
Mickaela Friberg, utvecklingsledare 
Monica Holmgren, kommunchef 
Amanda Salib, sekreterare     
 
 
Utses att justera         Carina Svensson (S) 
 
 
 
Underskrifter 
 
Sekreterare        _____________________________________ 
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    Amanda Salib 
 
Ordförande   ______________________________________ 
    Michael Plogell (FR) 
 
Justerande                                      ______________________________________ 
                                                        Carina Svensson (S) 
 

 
 

 
 
 
 

 
 

 
Bakgrund 
På kommunstyrelsens sammanträde 2020-05-26 beslutade kommunstyrelsen att 
kommunstyrelsens arbetsutskott ska kalla presidiet i socialnämnden till ett möte 
utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt med anledning av det underskott som 
socialnämnden prognostiserar. Kommunstyrelsen vill få insikt i vilka åtgärder 
socialnämnden vidtar samt tidsplan för att få en budget i balans. Åtta möten har 
tidigare hållits. 
 
Ärendet 
Socialnämnden rapporterar om förvaltningens nuvarande prognos. 
Äldreomsorgen hamnade på + 91 tkr, funktionshinder hamnade på +1, 289 mnkr 
och IFO hamnade på + 446 mnkr. Till äldreomsorgen väntade man in pengar i 
form av sjuklöner och stadsbidrag och därför skedde förändringen i prognosen 
jämfört med förra mötet. 
 
Socialnämnden presenterar resultat av ekonomiskt bistånd, som visar att en 
mindre ökning av kostnader och utbetalningar tillkommit. Socialnämnden 
fortsätter arbeta med ekonomiskt bistånd och därmed även kvalitetssäkra.  
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Socialnämnden presenterar därefter aktualiseringar BoU. Det var väldigt många 
orosanmälningar under mars 2020 och det fortsätter att öka. Socialnämnden 
nämner att det nästan är uppe i toppnotering. Det är mycket allvarliga ärenden 
som kommer in och i snitt är det ca 1 våldsutredning per vecka. Socialnämnden 
försöker jobba så tidigt och aktiva som möjligt med de orosanmälningar som 
kommer in. Överlag så särskiljer sig inte Bollebygd från andra kommuner, men 
man vet att antalet orosanmälningar ökar. I höstat gjordes undersökningar och 
såg att antalet orosanmälningar ökat i hela Sverige. Dock ser man inte en direkt 
koppling till Covid-19 men man ser ändå en ökad belastning på BoU runt om i 
Sjuhärad.  
Kommunstyrelsens arbetsutskott tillägger att det framöver kan öka med fler 
orosanmälningar i framtiden. Kommunstyrelsens arbetsutskott frågar 
socialnämnden hur medarbetarna förhåller sig till denna ökning och hur de mår. 
Socialnämnden meddelar att man inte har förstärkt med personal men man 
uppfattar att man klarar av det. Det är ett hårt arbete och det krävs mycket och 
kräver en hård arbetsledning fortsätter socialnämnden. Socialnämndens 
angreppssätt är ordning och reda, rollstruktur, handledning, bra samarbete med 
skolor, mycket fokus på tydlighet och tydlig arbetsledning.  
 
Placeringar och missbruk har sjunkit i antal. Hur socialnämnden börjat arbetar 
med det är anledningen till minskningen. Socialnämnden vill ha kort behandling 
vid placeringarna för att patienterna sedan ska komma till den situationen man 
lever i för att gå vidare och fortsätta utvecklas därifrån. Det är ett positivt 
arbetssätt. Socialnämnden följer mycket forskning och professionella 
bedömningar för att säkerställa arbetsgången.  
 
Socialnämnden presenterar antal brukare med mer än 120 timmar: Det är 
många som vill bo hemma och inte på äldreboende. Men det har kommit in en 
del på äldreboende, ca 14 st vilket är många i relation till kommunens storlek.   
Kommunstyrelsens arbetsutskott nämner att socialnämnden behöver jobba med 
bilden av äldreomsorg för att det ska vara tilltalande för äldre människor. Ju mer 
man talar om för allmänheten hur positivt yrket är desto fler människor kommer 
vilja flytta dit, istället för att bo hemma. Mycket handlar om att uppgradera yrket 
och verksamheten.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott tackar för dragningarna. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott tillägger att man glädjs av att socialnämnden är väldigt måna om 
de brukare som man har. De gör ett bra jobb som leder till positiva resultat. 
Socialnämnden tycker det är bra att få höra positiva kommentarer av 
kommunstyrelsens arbetsutskott med tanke på att arbetet väcker reaktioner. 
Det ger energi neråt som gör att arbetet fortsätter mer positivt och energifyllt, 
tillägger socialnämnden.  
 
Nästa möte sker den 31 maj klockan 15:00 – 16:00. 
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